
Ander Balázs
országgyűlési képviselő

Országgyű lés Hivatal a

Irományszám
1 A A a O~}

Érkezett 2016 JÚN 2 4.

Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben
Tisztelt Elnök Úr!

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyűlésrő l szóló 2012.
évi XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani az Ember i
Erőforrások Minisztériumot vezető miniszterhez, mint a tárgyban illetékes minisztérium
vezetőjéhez

„Klebersberg iskolát vitt a legnyomorúságosabb helyekre, Onök viszont iskolát zárnak b e
a leghátrányosabb helyzetű kistérségekben, avagy miért kísérthet még most is a
szélső liberális falurombolás szelleme? ”

címmel.

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom .

Tisztelt Miniszter Úr !

A kistelepülések haldoklása egy tragikus, évtizedek óta tartó vidéksorvasztás eredménye . A

mezőgazdaság szétverése, a falusi élettér beszűkülése törvényszerűen vezetett a gyermekhiányt

eredményező népesedési katasztrófához Somogy megyében is . Viszont egy kisiskola

felszámolása — történjen az bármilyen indokkal és felhatalmazással —, mégiscsak falurombol ó

lépésnek min ősül, amivel egy újabb szeget vernek a vidék koporsójába.

2016. június 13-án, a vízvári kisiskola fels ő tagozatának bezárásával kapcsolatos szóbel i

kérdésemre adott válaszában Dr . Rétvári Bence államtitkár úr a következőket mondta : „Nem

tudom, a képviselő úr ismeri-e a vízvári alkalmazotti közösség véleményét az iskol a

átszervezésével kapcsolatban, a szülők véleményét és a diákok véleményét. Ezt a három

közösséget kellett megkérdezni az iskolaátszervezés el őtt. Többféle terv volt, és végül az a ter v

valósul meg, amelyet az alkalmazotti közösség is, a szülői közösség is és a diákközösség is



támogatott. Ön itt felállt a parlamentben, és azt mondta, hogy ez nem jó, amit a szülők kértek,

a diákok kértek és az alkalmazottak kértek. "

Ezekután mind Dél-Somogy, mind pedig a hasonló helyzetben lévő kistérségek, aprófalva s

vidékek lakói félve tekintenek a jöv őbe. Abban bíztak, hogy az oktatáspolitika a Reményik álta l

megfogalmazottak szerint fogja intézni kisiskoláik sorsát . Sajnos, csalatkozniuk kellett .

Az érintett vízvári szül ők közül többen is értetlenkedve fogadták államtitkár úr válaszát . Ők
szerették volna, ha az iskola felső tagozata megmaradhat . Véleményük szerint mások, másho l
döntöttek az ő sorsukról .

Ezek alapján kérdezem Tisztelt Miniszter Urat, hogy mennyi falusi kisiskola részlege s
vagy teljes bezárása várható ebben a ciklusban? Külön érdekelne, hogy Somogy
megyében, azon belül pedig Barcs, Csurgó, Nagyatád, Kadarkút térségében terveznek-e
újabb „átszervezést”, s ha igen, akkór mely településeken ?

Továbbá kérem, hogy a vízvári átszervezés kapcsán a vonatkozó jegyz őkönyvek alapján
tájékoztasson arról, hogy a döntési folyamatban résztvevő szereplők (alkalmazottak,
szülők, diákok) miként szavaztak . Kérem, hogy az egyes intézmények, illetve
tagintézmények döntését külön-kölön ismertetni szíveskedjen !

Várom érdemi válaszát !

Budapest, 2016 . június 24 .
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